
SVATÝCH PETRA A PAVLA A 
 

     Pred týždňom sme mali v našom kňazskom breviári prvé čítanie z Knihy Sudcov, a 

to o sudcovi Gedeonovi, ktorého si Pán Boh vybral, aby išiel bojovať proti nepriateľom 

- Madiánčanom. Do boja sa mu prihlásilo vyše tridsaťtisíc mužov. Pán Boh mu ale 

vnukol, aby poslal domov tých, ktorí sa boja. Dvadsaťtisíc odišlo, ostalo desaťtisíc. Ale 

ani títo nemali ísť bojovať, lebo ich bolo stále veľa. Napokon z nich ostalo len tristo 

mužov, s ktorými Gedeón porazil Madánčanov. Je to veľmi zaujímavé čítanie, v ktorom 

sa ukázalo, že Gedeón nezvíťazil svojou silou, ale pomocou Božou. 

     Prečo som takto začal moje dnešné zamyslenie? Lebo inak si ani ja neviem vysvetliť, 

keď mám uvažovať o dnešných svätcoch. Dnešný sviatok nám dáva nahliadnuť do toho, 

čo títo dvaja svätci dokázali. Mali by sme pochopiť, že to nebola ich sila, ale sila 

Ježišovho Ducha Svätého. V dnešnom evanjeliu Pán Ježiš Petrovi jasne povedal: 

„Blažený si, lebo túto vedomosť nemáš sám od seba, ale ti je daná od môjho Otca.“ 

A práve preto, aby bolo jasne viditeľné, že Cirkev nie je dielom človeka, ale Božie dielo, 

hoci si naň vybral nevzdelaného, jednoduchého rybára. A ešte k tomu Peter, hoci 

miloval Ježiša, predsa ho zbabelo zaprel v najťažšej chvíli, keď ho súdil Kajfáš a Peter 

na nádvorí trikrát povedal, že Ježiša nepozná, ba dokonca sa aj zaprisahal. Takéhoto, vo 

vernosti skrachovaného človeka, si Ježiš vybral za skalu, na ktorej postavil svoju Cirkev, 

ktorú brány pekla nepremôžu. Keď čítame udalosti zo Skutkov apoštolov, tak vidíme, 

čo sa dialo po zoslaní Ducha Svätého. Peter otvoril balkón na dome Večeradla a bez 

akéhokoľvek papiera a bez akejkoľvek prípravy začal hlásať o Ježišovi, ktorého ste vy 

ukrižovali, ale ktorý vstal z mŕtvych. A ak sa dáte pokrstiť, tak on vám odpustí a dá vám 

Ducha Svätého. Tých, ktorí sa dali pokrstiť bolo okolo tritisíc mužov. Mohol by niekto 

z nás povedať, že to bolo dielo neučeného rybára? A koľko si toho za ohlasovania 

evanjelia vytrpel. Bol väznený, bičovaný a nakoniec podstúpil mučenícku smrť 

ukrižovaním v Ríme. 

     Rovnako je to aj s druhým dnešným svätcom, svätým Pavlom. Jeho si Pán Ježiš 

vyvolil, aby rozniesol evanjelium pohanom do dnešného Cypru, Turecka, Grécka, na 

Maltu, Ríma a možno aj do Španielska. Nemohol si na toto dielo vybrať niektorého 

z apoštolov, najmä apoštola Jána, ktorý bol jemu najvernejší? Lenže v prípade Jána by 

sa nebola tak ukázala sila Ducha Svätého, ako práve na Pavlovi, o ktorom vieme, že bol 

zarytý nepriateľ rodiacej sa Cirkvi, ktorú prenasledoval. On, učený rabín, verný Zákonu 

si myslel, že takzvanú sektu kresťanov musí zničiť. A čo sa stalo? Na ceste do Damasku, 

kam išiel väzniť a likvidovať kresťanov, ho Pán Ježiš bleskom zrazil k zemi so slovami: 

„Šavol, Šavol, prečo ma prenasleduješ? Ja som Ježiš z Nazareta, ktorého ty 

prenasleduješ.“ A odavtedy sa Šavol stal najväčším šíriteľom evanjelia. Sám to 

pochopil, že nie svojím učeným rozumom ani šikovnosťou to nedosiahol, ale ako sám 

napísal kresťanom v Korinte takto: „Milosťou Božou som sa stal apoštolom a jeho 

milosť nebola vo mne márna. Pracoval som viac než ostatní apoštoli, ale to nebolo moje 

dielo, Boh účinkoval cezo mňa“ (1 Kor 15, 10). 

     A teraz povzbudenie pre nás. Aj my bývame niekedy skľúčení, zronení, zúfalí z toho, 

že sme slabí. Mnohí sa pre túto nemožnosť považujú pred Pánom Bohom za 

nepotrebných a od Pána Boha odvrhnutí. Uvedomiť si svoju slabosť je dobré, ale človek 

nesmie prepadnúť do malomyseľnosti. Mnohí sa psychicky rútia do zúfalstva, a to až 

tak, že páchajú samovraždu. Dnešný sviatok nám jasne ukazuje, že takéto riešenie nie 

je správne. Pán Boh nás má rád takých, akí sme, a to aj s našimi slabosťami. On nami 

nepohŕda, keď sme slabí, keď sme zlyhali, keď  sme sa previnili, lebo Boh práve na nás 

a cez nás chce ukázať svoju silu, ako sa o tom vyjadril aj svätý Pavol. 

     Milí priatelia, my máme milosť, že nepatríme medzi tých, ktorí si zúfajú. S vďačným 

srdcom sa poďakujme touto úžasnou myšlienkou, že aj na nás slabých a často hriešnych 



Pán Ježiš ukazuje svoju silu, keď sme pokorní a uznávame, že bez jeho milosti by sme 

nič nedokázali. 

     Svätí apoštoli Peter a Pavol, prosíme, orodujte za nás, aby sme v nijakej slabosti a po 

nijakom zlyhaní netratili chuť do nového života s Pánom Ježišom. 
 

     Pripravil Martin Mojžiš, sprievodca pútnikov. 


